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撰稿格式 
（2014.10.24 修訂） 

 
 
 
1. 本刊採橫式（由左至右）寫作，請用新式標點符號。「」用於平常引號，

『』用於引號內之引號；《 》用於書名，〈 〉用於論文及篇名；西文書

名用 Italic；論文篇名用 "" ；古籍或經典之書名與篇名連用時，可省略

篇名符號，如《史記‧刺客列傳》、《妙法蓮華經‧藥草喻品》。 
2. 論文章節標號：中文請依一，（一），1.，（1），（a）；英文以 I，1.，（1），

A，（a）依序排列；前言、序論、結論、結語皆佔一章節標號。引文超

過三行，須獨立成段，全段由左縮排三個中文字元，書型改為楷書體，

不必另加引號，出處之註明採頁下注。引文未超過三行者，則於引語前

後加「」。公元年代、計數請使用阿拉伯數字。 
3. 中、西文於行文中混合出現時，標點符號之使用以符號前一字為準。 
 圖表、照片請注明資料來源，引用時請以阿拉伯數字注明編號，勿使用

「如前圖」、「見右表」等表示方法。來稿提供圖片解析度須達 300dpi
以上。 

 請勿使用：「同上」、「同前引書」、「同前書」、「同前揭書」、「同

注幾引書」，“ibid.,” “Op. cit.,” “loc. cit.,” “idem”等。 
4. 論文正文中資料引用一律採「頁下注」，請依序注明作者，書名（或篇名），

頁碼。 
 書目部分，請依序注明作者，書名（或篇名），出版項，（頁碼）。 
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A. 中日韓文專書、碩博士論文：  
 頁下注：瞿海源，《宗教、術數與社會變遷（一）：臺灣宗教研究、術

數行為研究、新興宗教研究》，頁 73-94。 
 書 目：瞿海源，2006，《宗教、術數與社會變遷（一）：臺灣宗教研

究、術數行為研究、新興宗教研究》，臺北：桂冠圖書公司。 
B. 古籍、宗教經典（可自訂縮略語引用格式，惟請注明版本與卷頁，或

參考下格式）：  
 頁下注：趙道一，《歷世真仙體道通鑑》，卷 49，頁 17a。 
 書 目：趙道一，1995，《歷世真仙體道通鑑》，收入《正統道藏》，

第 8 冊，臺北：新文豐出版社。 
C. 中文期刊或論文集論文：  
 頁下注：劉枝萬，〈臺灣之 Shamanism〉，頁 1-32。 
 書 目：劉枝萬，2003，〈臺灣之 Shamanism〉，《臺灣文獻》，54：2，

頁 1-32。 
D. 中日韓文會議論文：  
 頁下注：張珣，〈從媽祖的救難敘述看媽祖信仰的變遷〉，頁 169-192。 
 書 目：張珣，2001，〈從媽祖的救難敘述看媽祖信仰的變遷〉，臺

灣宗教學會、財團法人北港朝天宮主辦，「媽祖信仰與現代社會國際

研討會」，臺北，頁 169-192。 
E. 西文專書：  
 頁下注：Vincent Goossaert, The Taoists of Peking, 1800-1949: A Social 

History of Urban Clerics, pp. 247-248.  
 書 目：Goossaert, Vincent. 2007. The Taoists of Peking, 1800-1949: A 

Social History of Urban Clerics. Cambridge, Mass: Harvard University 
Press. 

F. 西文期刊、專書論文：  
 頁下注：Judith A. Berling, “Channels of Connection in Sung Religion: 
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The case of Pai Yü-Ch’an,” pp. 307-333.  
 書 目：Berling, Judith A. 1993. “Channels of Connection in Sung 

Religion: The case of Pai Yü-Ch’an,” in Religion and Society in T’ang 
and Sung China, eds. Patricia Buckley Ebrey and Peter N. Gregory. 
Honolulu: University of Hawaii Press, pp. 307-333. 

G. 西文會議論文： 
 頁下注：Kwan S. Wong, “Hsiang Yüan-pien and Suchou Artists,” pp. 

155-158. 
 書 目：Wong, Kwan S. 1989. “Hsiang Yüan-pien and Suchou Artists,” 

in Chu-tsing Li ed., Artists and Patrons: Some Social and Economic 
Aspects of Chinese Painting. Seattle: University of Washington Press, pp. 
155-158. 

H. 報紙：中日韓文報紙：〈標題〉，《報紙名》（出版地），西元年月

日，版頁。 
 頁下注：〈鄉野傳奇：老婦汐止掃墓 魔神拐走？〉，《聯合報》（臺

灣），2003 年 4 月 6 日，第 B 版第 2 頁。 
 書 目：〈鄉野傳奇：老婦汐止掃墓 魔神拐走？〉，《聯合報》（臺

灣），2003 年 4 月 6 日，第 B 版第 2 頁。 
 西文報紙： 
 頁下注： “Peace Conference for China,” The North China Herald 

(Shanghai), 30 June 1923, p. 889. 
 書 目： “Peace Conference for China,” The North China Herald 

(Shanghai), 30 June 1923, p. 889. 
I. 網頁資料：作者，〈篇名〉（網址），西元下載之年月日。 
 頁下注：杜保瑞，〈朱熹對胡宏在知言疑義中的義理爭辯之解析〉，

2007 年 4 月 20 日下載。 
 書 目：杜保瑞，〈朱熹對胡宏在知言疑義中的義理爭辯之解析〉，



華人宗教研究 第二十五期 

-246- 

http://homepage.ntu.edu.tw/~duhbauruei/4pap/1con/42.htm，2007 年 4 月

20 日下載。 
6. 本刊之漢字拼音方式，以尊重作者所使用者為原則。 
7. 參考書目作者若無特別分類，本刊將大體分「傳統文獻」與「近人論著」

二類。中文書目依作者姓氏筆劃排列，西文書目按照字母先後排列，其

他語言可各自按其常用法排列；同一作者不同書目，依年代先後排列，

年代先者在前。 
8. 本刊為雙匿名審稿制，故來稿不可有「拙作」一類可使審查者得知作者

身分的敘述。 
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稿約 
 
 
 
一、《華人宗教研究》為一國際性學術期刊，園地公開；凡關於華人宗教研究

之論著，均歡迎海內外學者賜稿。 

二、《華人宗教研究》刊載中、英文純學術之論文及書評，不收載譯述之作品。

中文稿件，論文以不超過 30000 字、書評以不超過 5000 字為原則；英文

稿件，論文以不超過 20000 英文字、書評稿件以不超過 2000 英文字為原

則（以微軟 Word 文字處理軟體的字數統計為準）。書評論文視為論文。

特約稿件則無字數長度之限制。  

三、《華人宗教研究》，每年 1 月及 7 月出版。來稿以未曾發表者為限；已在

網路上發表的文章，亦不予收錄。凡發現一稿兩投者，日後《華人宗教

研究》不再刊載其作品。 

四、《華人宗教研究》不負責來稿內容之著作權問題（如圖、表、照片及長引

文等），請先行取得著作權持有者之同意。來稿請勿發生侵害第三人權利

之情事，如有抄襲、重製或侵害等情形發生時，概由投稿者負擔法律責

任，與《華人宗教研究》無關。來稿所附圖片以請提供高解析度（解析

度 300dpi 以上）的圖檔，以確保印刷品質。 

五、來稿均送匿名審查人初審，並由本刊執行編輯覆審。經編輯委員會通過

之後始予刊登；無法刊出之稿件將儘速通知。凡經審查通過刊登之文章，

本刊隨即致上審查通過證明。確切刊稿時間則需配合本刊作業，若有刊

登期限的作品，請勿投稿，以免雙方困擾。 
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六、來稿請勿一稿兩投，並請按《華人宗教研究》「撰稿格式」撰稿，文稿需

附上中英文篇名；論著及研究討論必須加附中英文關鍵詞 3-5 個，以及

350 字以下的中英文摘要（英文字數無特別限制，惟需與中文摘要相應）；

書評請加附該書作者及原書名。 

七、《華人宗教研究》對來稿之文字有刪改權，如不願刪改者，請於來稿上註

明。 

八、凡通過審查刊登之論文，作者需簽署「著作財產權讓與同意書」交予《華

人宗教研究》。《華人宗教研究》著作者享有著作人格權，《華人宗教研究》

享有著作財產權；日後除著作者本人將其個人著作結集出版外，任何人

基於任何目的之翻印、轉載、翻譯等皆須事先徵得《華人宗教研究》同

意後，使得為之。 

九、《華人宗教研究》之論文（含書評）亦將規劃以電子檔形式在網路上發行，

若僅同意以紙本形式發表者，請投稿時特別註明。作者投稿本刊，經本

刊收錄後，同意以「無償非專屬授權」 的方式，授權本刊另外再授權其

他本刊所授權之資料庫業者進行重製、透過網路授權用戶下載、列印、

瀏覽等行為。 

十、來稿經審查刊登後，贈送作者當期期刊 2 本、論文之 pdf 檔，與上期期刊

1 本，不另支付稿酬。未經採用之稿件，恕不退還，請自留底稿。 

十一、《華人宗教研究》以電腦排版，來稿請附紙本與 Word 之可編輯電子檔。

稿件需包含下列資訊︰中英文篇名、中英文摘要（中文限 350 字以內）、

中英文關鍵詞（3-5 個），文末請附「引用書目」。並請另紙註明中英文姓

名、服務機構、職稱、通訊地址、電話、傳真號碼、email 信箱等聯絡資

料，以便聯繫論文出版等事宜。寄至臺灣臺北市文山區指南路 2 段 64 號

政治大學華人宗教研究中心《華人宗教研究》編輯委員會收，或 e-mail

至政治大學華人宗教研究中心電子信箱 cscrtw@gmail.com。 
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Studies in Chinese Religions 
Call for Papers 

 
 
[1] Studies in Chinese Religions is an international scholarly journal that accepts 

papers from the public. Authors are welcome to submit papers concerning 
Chinese religions, both from authors in Taiwan and abroad, for publication. 

[2] Papers or reviews published in Studies in Chinese Religions must be original 
scholarship; no translations from previously published material are allowed. 
Papers written in Chinese must not exceed 30,000 characters, and reviews must 
not exceed 5,000 characters. English articles must not exceed 20,000 words 
(please check word count using Microsoft Word). The word limit for review 
articles is the same. With permission of editor, special articles may exceed the 
word limit. 

[3] Studies in Chinese Religions is published every June and December. Articles 
must not have previously been published; if the articles have appeared on the 
Internet, they are also not permitted for publication. If it is later discovered that 
an author published an article elsewhere, he or she will not be permitted to 
publish in this journal again. 

[4] Studies in Chinese Religions will not take responsibility for copyright (e.g., 
illustrations, tables, pictures, extended quotes). Authors must obtain permission 
for copyrighted material prior to submitting to the journal. It will also be the 
author’s responsibility if there is any infringement on a third party’s rights. In 
cases such as plagiarism or reduplication, the author is fully responsibility for 
these actions. Studies in Chinese Religions will not be involved in a legal case, if 
it is brought against an author. If an article has more than four pages of 
illustrations or more than ten illustration total, an author must obtain permission 
from the editor before the article can be published. 

[5] All papers will undergo anonymous review prior to publication, and this will be 
followed by an administrative review. The article must be passed by the 
committee members before it can be accepted for publication. There is no way 
that this process can be expedited. If the article is accepted for publication, the 
journal will provide written proof to the author. Authors must allow the journal 
adequate time to review articles; please do not submit an article if you plan to 
submit it elsewhere. 
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[6] Please follow the formatting guidelines as specified by Studies in Chinese 
Religions. All articles should have an English and Chinese title. Research articles 
should also provide keywords in English and Chinese, as well as a 350 characters 
abstract in Chinese. Book Review should include the book’s  title and author. 

[7] Studies in Chinese Religions reserves the right to make editorial changes to a 
paper. If an author does not wish to have the changes made, please specify when 
submitting an article. 

[8] After an article has been accepted, authors must sign a form that will give the 
copyright of the article to Studies in Chinese Religions. Authors will still have the 
right to use their name, but all financial rights will belong to Studies in Chinese 
Religions. If an authors wishes to republish the content of this article, either 
retyped in a book or as a facsimile, authors must gain the permission of Studies in 
Chinese Religions before this republication is allowed. 

[9] All research articles and reviews in Studies in Chinese Religions will be available 
in an online format. If authors wish an article to only be published in paper 
format, he or she must state this clearly when submitting the article. Before an 
article is published, an article must sign a form that will authorize the journal to 
disseminate the article without compensation to the author. If, in the future, the 
journal sells the content to a different database, authors will not be notified of any 
such changes. 

[10] All contributors of the journal will receive two issues of the journal, as well as 
pdf file of the article and a copy of the last issue. All unaccepted article will not 
be returned; we apologize for any inconvenience. 

[11] Studies in Chinese Religions is typeset digitally, so all articles must be submitted 
as a Microsoft Word file. Every article must contain the following information: a 
Chinese and English title, a Chinese (350 characters limit) and English abstract, 
Chinese and English keywords (3–5 words), and a bibliography. In a separate 
document, please write your Chinese and English name, institution, professional 
title, address, phone number, fax number, and email; this will help us contact you 
about your publication. Please send all correspondence to Studies in Chinese 
Religions Editorial Board, National Chengchi University, Zhinan Road, Sec. 2, 
No. 64, Taipei, Taiwan. You may also reach us via email at cscrtw@gmail.com. 
Please do not submit an article elsewhere after submitting to this journal. 

 


